
Zápis
z 18. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 4. 5. 2023

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 17. řádného zasedání, plnění

usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2023
5. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2022/2023
6. Předložení Časového plánu akademického roku 2023/2024
7. Předložení žádosti akreditace navazujícího magisterského studijního programu Pokročilé

automobilové inženýrství
8. Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2022
9. Stanovení termínu (22. 6. 2023) a programu příštího zasedání AS FSI
10. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku, proděkany prof. Křupku, doc. Katolického, Ing. Bednáře
a doc. Mášu a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 17. řádného zasedání,
plnění usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 18. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 30 proti: 0 zdržel se: 0

Ve zveřejněném zápise byla provedena jedna formální úprava.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 17. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 1
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Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Akademické shromáždění VUT proběhne letos dne 19. 9. - na den výročí vzniku univerzity.
- V IS byl zprovozněn modul Benefitní program VUT, zaměstnanci mají možnost zvolit si

způsob čerpání.
- Dne 18. 4. proběhlo kolegium rektora, na kterém byl projednáván stav informačního

systému, vedení VUT navrhuje, aby financování informačních služeb činilo stabilně 5 % z
normativních zdrojů. Prioritou je digitalizace VUT a zajištění spolehlivých dat. Byl
představen plán reorganizace CVISu, jsou plánovány investice do posílení lidských zdrojů.

- Rektor informoval o proběhlých jednáních v rámci mezinárodních i vnitřních vztahů
(návštěva rektora TU Košice, rektora TU Graz, návštěva ministra Beka, proběhlo také
jednání se zástupci sdružení evropských technických univerzit CESAER).

- Dne 28. 4. proběhlo slavnostní odhalení monopostu formule Dragon e3.
- V květnu mají zaměstnanci možnost připojit se k aktivitě “Na vlastní pohon”.

Prof. Štětina:
- AS VUT schválil rozpočet VUT, byla předložena Zpráva o hospodaření VUT. Na zasedání

proběhla diskuze o dokumentu předloženém SK RVŠ “Standard školitele”.
doc. Roupec:
- Doplnil informace k dokumentu “Standard školitele” - je formulován jako vnitřní předpis,

zatím ale neexistuje nadřízený předpis, který by ho předepisoval, ze strany předkladatelů
se jedná o návrh. Na dokumentu se podíleli pouze členové SK RVŠ a ČAD, nikdo jiný
nebyl k jeho tvorbě či k diskuzi přizván.

Ing. Kosová:
- Standard školitele je pouze vzorový dokument, každá univerzita z něho může čerpat podle

svých potřeb, v novele VŠ je již stanoveno, že každá vysoká škola tento dokument mít
musí.

Doc. Návrat uvedl, že diskuze k tomuto dokumentu bude zahrnuta do programu výjezdního
zasedání.

ad 4) Schválení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2023

Ing. Tesař poděkoval FK za konstruktivní jednání.
Prof. Štětina uvedl, že FK jednala o dokumentu na třech zasedáních, na posledním jednání
všichni přítomní (15 členů komise) hlasovalo pro jeho schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje Rozdělení dotace finančních prostředků na Fakultě strojního
inženýrství Vysokého učení technického v Brně na rok 2023 ve znění ze dne 2. 5. 2023.
Hlasování 4: pro: 31 proti: 0 zdržel se: 0

ad 5) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2022/2023

Proděkan Máša uvedl, že byl zachován formát cílených dotazů na ředitele ústavů, které
vyplynuly z výsledků ankety. Reakce ze strany ředitelů byly kompletní i s návrhy řešení
problémů. Tento rok došlo také ke zpřístupnění výsledků ankety včetně komentářů celé
akademické obci. Počet respondentů stoupl o 5 %. Průměrného dobrého skóre (do 1,6) dosáhlo
téměř 90 % hodnocených vyučujících. Z celkového počtu téměř 5700 komentářů bylo 13 skryto,
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důvodem bylo urážlivé znění. Negativní komentáře se týkaly zejména neuctivého chování
vyučujících ke studentům, kvality studijních materiálů a objektivnosti hodnocení.
Na dotaz doc. Svobody ohledně stanovení skóre pan proděkan odpověděl, že hodnoty byly
stanoveny na základě dlouhodobého vyhodnocování slovních komentářů, do 1,6 je většina
komentářů kladná, do 2,0 komentáře obsahují příležitostná kladná hodnocení, hodnota nad 2,0
znamená, že vyučující v některých oblastech (nebo v jedné oblasti výrazně) selhává.
Ing. Cabalka uvedl, že SK označila přes 100 komentářů jako nevhodných, vedení se z nich
rozhodlo skrýt 13.

ad 6) Předložení Časového plánu akademického roku 2023/2024

Časový plán FSI je daný Časovým plánem VUT, neobsahuje tedy diskutovaný volný týden mezi
zimním a letním semestrem. Není také stanoven termín podzimních státních závěrečných
zkoušek, ústavy je mohou organizovat dle vlastních možností.
Prof. Spousta navrhl zařadit mezi zkouškové období zimního semestru a začátek výuky letního
semestru dva týdny s odůvodněním, že posunutí letního semestru by přineslo nemalé úspory
na energiích.
Prof. Spoustu podpořili doc. Vašík a Ing. Houfek, kteří uvedli, že o volném týdnu diskutovali s
představiteli FEKTu a FASTu a získali dojem, že v současné době by už tyto fakulty proti
zavedení volného týdne do časového plánu VUT nebyly.
Prof. Štětina upozornil, že Časový plán VUT není projednáván AS VUT, stanovení začátku a
konce jednotlivých semestrů je dáno rozhodnutím vedení VUT.

ad 7) Předložení žádosti akreditace navazujícího magisterského studijního
programu Pokročilé automobilové inženýrství

Program je připravovaný v rámci projektu MPO, jedná se o mezifakultní NMSP v prezenční
formě vyučovaný v ČJ, jeho garantem bude prof. Novotný.
Podrobné informace o programu podal prof. Štětina:
Program reaguje na současné megatrendy, respektuje Memorandum a Akční plán o
budoucnosti automobilového průmyslu v ČR, jeho náplň byla vytvořena na základě požadavků
automobilového průmyslu na odborníky s mezioborovými znalostmi - zařazeny jsou předměty z
FEKTu (3 předměty), FITu (2 předměty) a ÚSI (2 předměty), z FSI se na studijním plánu podílejí
kromě ÚADI i ÚK, EÚ, ÚM a ÚAI.
Proděkan Katolický vznesl dotaz, zda se bude jednat o program FSI nebo o program
uskutečňovaný na více fakultách.
V odpovědi prof. Štětina uvedl, že program je považován za program naší fakulty, jeho
schválení však musí proběhnout i na ostatních fakultách.
Doc. Katolický upozornil na nejasnost definice “program uskutečňovaný na více fakultách” v
souvislosti s akreditacemi programů. Rektorát byl již požádán o přesný výklad této definice z
důvodu, že dle některých výkladů by akreditace takto definovaného programu musela
proběhnout na všech zúčastněných fakultách.

ad 8) Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2022

Předložený dokument v grafické verzi ve formátu pdf je k dispozici na senátním disku, senátoři
budou mít možnost vkládat připomínky a komentáře.
Společná schůzka proběhne 25. 5.
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ad 9) Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI

Termín 19. zasedání byl navržen na čtvrtek 22. 6. 2023 (výjezdní zasedání).

Návrh programu pro 19. zasedání AS FSI:
- Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky
- Konečné projednání Časového plánu ak. roku 23/24
- Schválení Výroční zprávy o činnosti
- Konečné projednání žádosti o akreditaci NMSP Pokročilé automobilové inženýrství

Společné zasedání s řediteli ústavů:
- Strategické směřování FSI
- Výuková činnost
- VaV

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 19. zasedání AS FSI na 22. 6. 2023.
Hlasování 5: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 2

ad 10) Různé

Mgr. Hoderová informovala o expedici za zatměním Slunce.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská

4/4

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

http://www.tcpdf.org

